



Inlet silencers NOX 23 and NOX 30

14.03.2012



Further to the case of non-compliance revealed by a post-homologation test, the CIK-FIA had suspended the homologation assigned to the inlet silencers NOX 23 (homologation number 16/SA/18) and NOX 30 (No. 19/SA/18) of the Righetti Ridolfi brand.

Having been informed of the Manufacturer's arguments and of the measures he has committed himself to taking in order for his products to be made to comply again, the CIK-FIA Commission has exceptionally accepted to restore the homologations, subject to a number of requirements being met.

Firstly, to meet the requirements of the Homologation Regulations, the inlet silencers NOX 23 and NOX 30 must comprise an additional absorbing internal acoustic element. The addition of this element requires no modification to the initially homologated inlet silencer. The new homologation documents, which are henceforth the only valid ones, bear numbers 16/SA/18-02/01/SUP (NOX 23) and 19/SA/18-02/01/SUP (NOX 30). To view the new Homologation Forms of the Righetti Ridolfi NOX 23 and NOX 30 inlet silencers, please click [here](#).

Secondly, a significant fine has been inflicted on the Manufacturer for the serious infringement made during the production and the commercialisation of the inlet silencers.

Finally, the Righetti Ridolfi company had to commit itself to the FIA to supply the additional absorbing internal acoustic element free of charge to all the customers who own the null and void model. Righetti Ridolfi has published a communication on its website to the attention of all of its customers concerning the fact that the NOX 23 and NOX 30 silencers have been made to comply and that the supply of the new absorbing acoustic elements are available from Righetti Ridolfi free of charge. This communication can be consulted via this [link](#).

Silencieux d'aspiration NOX 23 et NOX 30

Suite au cas de non-conformité révélé par un test-post-homologation, la CIK-FIA avait suspendu l'homologation accordées aux silencieux d'aspiration NOX 23 (n° homologation 16/SA/18) et NOX 30 (n° 19/SA/18) de la marque Righetti Ridolfi.

Après avoir pris connaissance des arguments du fabricant et des mesures que celui-ci s'est engagé à prendre pour remettre ses produits en conformité, la Commission de la CIK a bien voulu, à titre exceptionnel, rétablir les deux homologations concernées, sous réserve d'honorer

un certain nombre de garanties.

Premièrement, pour répondre aux exigences du Règlement d'homologation, les silencieux d'aspiration NOX 23 et NOX 30 doivent obligatoirement être équipés d'un élément interne acoustique absorbant additionnel. Le montage de cet élément ne nécessite aucune modification du silencieux d'aspiration initialement homologué. Les nouveaux documents d'homologation, lesquels sont désormais les seuls valides, portent les n° 16/SA/18-02/01/SUP (NOX 23) et 19/SA/18-02/01/SUP (NOX 30). Pour visionner les nouvelles fiches d'homologation des silencieux d'aspiration Righetti Ridolfi NOX 23 et NOX 30, cliquez [ici](#).

Deuxièmement, une amende significative a été infligée au Constructeur pour la faute grave commise lors de la production et la commercialisation des silencieux d'aspiration.

Troisièmement, la société Righetti Ridolfi a dû s'engager auprès de la FIA à fournir gratuitement l'élément acoustique additionnel à tous les clients qui s'étaient procuré le modèle devenu caduque. Righetti Ridolfi a publié sur son site internet une communication à l'attention de tous ses clients concernant la mise en conformité des silencieux NOX 23 et NOX 30 et la livraison gratuite, par ses soins, des nouveaux éléments acoustiques absorbants. Cette communication peut être consultée via ce [lien](#).